
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-01-21, § 14 

 

 Tid Torsdagen den 21 januari 2010 kl 16.00 – 16.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 21 januari 2010 

 
 

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Berit Kruse (S) 

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Sebastian Carlsson (M)  

Per Hallberg (M) 

Anette Hellström (M)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S)  tjänstgörande 

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande 

Clara Lindblom (V)  

  

Förhinder har anmälts av ledamöterna Jari Visshed (S), Emilia Hagberg (MP) samt av 

ersättarna Anders Alvebäck (M) och Bo Holmberg (S) 

Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Gunnar Jensen, Eva Olsson, Olle Cyrén, Åsa 

Wigfeldt, Ann-Charlotte Nilsson, Petra Nieto, Martin Frumerie samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 
 § 14 

Genomförandebeslut för projekt Norra Station 
Dnr E2007-554-00587 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner genomförandet av projekt Norra Station 

 omfattande totala investeringsutgifter om 10 400 mnkr och 

 försäljningsinkomster om 8 250 mnkr. 

 

2 Exploateringsnämnden hemställer att kommunfullmäktige för år 2010 beviljar en 

 utökad budgetram för exploateringsnämnden med 508 mnkr för projektet Norra 

 Station. Resterande medel får beaktas i kommande års budgetar. 

 

3 Exploateringsnämnden underställer beslutet enligt punkt 1 ovan för 

 kommunfullmäktiges godkännande senast 2010-03-31. 

 

4 Exploateringsnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 23 december 

2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordförande Petter Lindfors m fl (M) och Gulan Avic (FP) 

enligt följande: 

 

 Norra Stationsområdet tillhör stadens högst prioriterade 

 stadsutvecklingsområden det närmaste decenniet. De samhällsekonomiska 

 uppsidorna av att utveckla Norra Stationsområdet till en modern urban stadsdel 

 som förenar högkvalitativa bostäder med världsledande forskningsverksamheter 

 kopplade till det nya Karolinska universitetssjukhuset är betydande. Projektet är 

 emellertid ytterst komplicerat och rymmer betydande risker, inte minst avseende 

 de ekonomiska förutsättningarna.  

 

 Underskottet i projektet uppskattas i föreliggande ärende till nära en halv miljon 

 kronor per ekvivalent lägenhet, vilket är en ytterligare fördyring jämfört med det 

 reviderade inriktningsbeslutet. Med beaktande av projektets osäkerhetsfaktorer, 

 komplexitet och långa genomförandetid föreligger risken att detta underskott 

 ökar ytterligare.  

 Åtgärder bör därför sökas redan i detta skede för att öka intäkterna i projektet. 



  

 Exploateringsnämnden förordar därför att exploateringsgraden ökas genom att 

 tillföra fler bostäder. Eftersom stadsdelen redan i dagsläget planeras bli mycket 

 tät innebär detta att bebyggelsen bör bli högre. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Mirja Räihä Järvinen m fl (S) och Torkel 

Tigerschiöld (MP) enligt följande: 

 

 Det är viktigt att planeringen för Norra Station går vidare. Men vi anser att även 

 planering av tunnelbanan borde vara med i det fortsatta arbetet med Norra 

 Station. En spårvägsförbindelse kommer, enligt vår uppfattning, inte att ha den 

 kapaciteten som behövs. Nästan 8000 personer arbetar nu på Karolinska 

 Universitetssjukhuset, därtill finns trafikströmmar som består av patienter, 

 anhöriga och studenter. Det är viktigt att så många som möjligt kan åka 

 kollektivt, därför är det av stor vikt att kollektivtrafiken kan svälja de 

 trafikantströmmarna som dagligen åker till nuvarande sjukhuset och som 

 givetvis även kommer att åka till det nya sjukhuset. 

 

 Även planeringen av kommunal service måste finnas med i planeringen. Vi har 

 påpekat detta under arbetets gång. 

 

Ersättaryttrande 

Erik Slottner (KD) och Christer Mellstrand (C) instämmer i ordförande Petter Lindfors 

m.fl. (M) och Gulan Avcis (FP) särskilda uttalande. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


